

THE SENATE

Wednesday, April 21, 1869

The Speaker took the chair at three o'clock p.m.

After routine,

The Hon. the Speaker laid on the table the accounts of the Clerk of the House, with vouchers from 1st July, 1868, to 1st January, 1869.

Petitions were presented by

Hon. Mr. Ryan—Of the Council of the Montreal Board of Trade.

Hon. Mr. Ferrier—Of the Hon. John Young, of the City of Montreal.

Hon. Mr. Ross—Of the Huron and Ontario Ship Canal Company.

Hon. Mr. Allan presented the first report from the Private Bills Committee, which was seconded by Hon. Mr. Letellier de St Just, and adopted.

Hon. Mr. Archibald gave notice, for Friday next, that he will enquire from the Government what is their policy in reference to permitting American fishermen to fish in our waters during the present season?

Hon. Mr. McCully gave notice of an enquiry for Monday next, whether the Government intend to place a steamboat on the southern coast of Nova Scotia, during the present season, to run between Halifax and Yarmouth, calling at intermediate ports, or to offer inducements, by subsidy or otherwise, to private capitalists to do so.

NOTICE OF MOTION—COPYRIGHTS

Hon. Mr. Ryan said the hon. members of this House would recollect that during the past session, on the 15th May, 1868, the House passed a resolution that an humble address be presented to His Excellency the Governor General. (Hon. Mr. Ryan then read the prayer of the resolution concerning Canadian reprints of British copyright works, *vide Journals*, 1868.) The motion he now proposed was for the purpose of ascertaining from the Government what has occurred in reference to this subject in the interval between last May and the present time. He presumed this address was made the subject

96364—4½

LE SÉNAT

Le mercredi 21 avril 1869

Le Président occupe le fauteuil à trois heures de l'après-midi.

Après les affaires courantes,

Le Président dépose les comptes du Greffier de la Chambre, ainsi que les reçus pour la période allant du 1^{er} juillet 1868 au 1^{er} janvier 1869.

Les pétitions suivantes sont présentées par:

L'honorable M. Ryan—du Conseil de la Chambre de commerce de Montréal.

L'honorable M. Ferrier—de John Young de Montréal.

L'honorable M. Ross—de la compagnie du canal à navires de Huron et Ontario.

L'honorable M. Allan présente le premier rapport du Comité des Bills privés, appuyé par M. Letellier de St Just; le rapport est adopté.

L'honorable M. Archibald annonce qu'il a l'intention de demander au Gouvernement, vendredi prochain, s'il va autoriser les pêcheurs américains à pêcher dans nos eaux pendant la saison en cours.

L'honorable M. McCully annonce qu'il a l'intention de demander au Gouvernement, lundi prochain, s'il compte créer un service de bateaux à vapeur au cours de l'actuelle saison pour desservir la côte sud de la Nouvelle-Écosse, reliant Halifax à Yarmouth et faisant escale dans les ports situés sur sa route, ou d'encourager des entrepreneurs privés à le faire en leur accordant des subventions à cette fin.

AVIS DE MOTIONS
DROIT D'AUTEUR

L'honorable M. Ryan dit que les sénateurs se souviennent sans doute que le 15 mai 1868, au cours de la dernière session, le Sénat avait adopté une résolution visant à présenter une adresse à Son Excellence le Gouverneur Général (M. Ryan donne ensuite lecture du contenu de la résolution concernant la réimpression canadienne d'ouvrages britanniques protégés par droit d'auteur, voir *Journaux* 1868). Sa motion a pour objet de déterminer la suite qui a été donnée à cette affaire par le Gouvernement depuis le mois de mai dernier. Il suppose que son adresse a fait l'objet d'un échange de correspondance avec le Gou-